



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

130
years of empowering parliamentarians

الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي

والاجتماعات ذات الصلة

جنيف

20-16 نيسان/أبريل 2020

C-III/142/A.1

14 كانون الأول/ديسمبر 2019

اللجنة الدائمة

للديمقراطية وحقوق الإنسان

مشروع جدول الأعمال

1. إقرار جدول الأعمال
2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة التي عُقدت ضمن إطار الجمعية العامة الـ 141 للاتحاد البرلماني الدولي في بلغراد (تشرين الأول/أكتوبر 2019)
3. القرار المقبل للجنة الدائمة: التشريعات في جميع أنحاء العالم لمكافحة الاستغلال الجنسي للأطفال على الإنترنت

(أ) الموافقة على المقررين المشاركين

عينت الجمعية العامة الـ 141 للاتحاد البرلماني الدولي كمقررين مشاركين:

• السيدة أ. جيركينز (هولند)

• السيدة ج. أودوي (كينيا)،

وقررت أيضاً أن يكون المقرر المشارك الثالث برلمانياً من تايلند. يجب الموافقة على هذا التعيين خلال

الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي.

(ب) مناقشة تحضيرية حول القرار المقبل

تتمحور المناقشة التحضيرية الفرصة لجميع الأعضاء للتعبير عن آرائهم حول قضايا ستدرج في القرار. بالإضافة إلى ذلك، يمكن للأعضاء تقديم مساهمة خطية للقرار قبل 11 أيار/مايو 2020.

وستساعد مساهمات الأعضاء المقررين المشاركين في صياغة القرار، الذي سيتم البحث فيه ووضع صيغته النهائية في الجمعية العامة الـ 143 للاتحاد البرلماني الدولي في تشرين الأول/أكتوبر 2020.



4. مناقشة حول تأثير الإنترنت على الديمقراطية

ضمن هذه المناقشة، التي تنعقد لمتابعة قرار العام 2015 حول الخصوصية في العصر الرقمي، يتم التركيز على التحديات المتعلقة بالانتخابات ونشر المعلومات الكاذبة وخطاب الكراهية.

5. انتخابات مكتب اللجنة الدائمة

ستملاً للجنة الشواغر الموجودة في المكتب، وفقاً لمقترحات المجموعات الجيوسياسية. ستنتخب اللجنة أيضاً رئيساً جديداً ونائب رئيس من بين أعضاء المكتب.

6. ما يستجد من أعمال



142nd IPU ASSEMBLY AND RELATED MEETINGS

Geneva, 16–20 April 2020

Standing Committee on
Democracy and Human Rights

C-III/142/A.1
14 December 2019

Draft agenda

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held on the occasion of the 141st IPU Assembly in Belgrade (October 2019)**
3. **The next resolution of the Standing Committee: *Legislation worldwide to combat online sexual child exploitation***
 - (a) Confirmation of the co-Rapporteurs

The 141st IPU Assembly appointed as co-Rapporteurs:

 - Ms. A. Gerken (Netherlands)
 - Ms. J. Oduol (Kenya).

It further decided that a male parliamentarian from Thailand should become the third co-Rapporteur. That appointment should be confirmed at the 142nd IPU Assembly.
 - (b) Preparatory debate on the next resolution

The preparatory debate provides an opportunity for all Members to express their opinion on the issues to be included in the resolution. In addition, Members can submit written input to the resolution up to 11 May 2020.

Members' contributions will assist the co-Rapporteurs in drafting the resolution, which will be examined at the 143rd IPU Assembly in October 2020.
4. **Debate on *The influence of the Internet on democracy***

Within this debate, which follows on from the 2015 resolution on privacy in the digital era, there will be a focus on challenges relating to elections, disinformation and hate speech.
5. **Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the vacancies on the Bureau based on proposals received from the geopolitical groups. The Committee will also elect a new President and Vice-President from among the Bureau members.
6. **Any other business**

